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Největší pokles stavebnictví na jižní Moravě a v Libereckém kraji 
Stavební výroba v Jihomoravském kraji od ledna do března ve srovnání se stejným obdobím loni 

výrazně klesla. Zejména kvůli krizi a nepříznivému počasí se snížily i počty zaměstnanců ve sta-
vebnictví a jejich průměrná mzda. Procentuální pokles počtu zaměstnanců v tomto oboru byl do-
konce na jihu Moravy nejvyšší v ČR, pokles celkové stavební výroby pak druhý nejvyšší. Vyplývá 
to z údajů Českého statistického úřadu za první čtvrtletí. Od ledna do března se v kraji prostavělo 
3,26 miliardy korun, což je druhá nejvyšší částka za Prahou, v níž to bylo zhruba třikrát více. 
Oproti loňskému prvnímu čtvrtletí ale základní stavební výroba na jihu Moravy klesla o 35,9 pro-
centa. Vyšší propad zaznamenal již pouze Liberecký kraj (o 36,9 procenta). 

Pokles se ale týkal většiny krajů, mírně se polepšila pouze Praha (o 0,7 bodu) a o pětinu pak 
Karlovarský kraj. Základní stavební výroba za celou ČR tak klesla od ledna do března meziročně o 
15,5 procenta na 25,9 miliardy korun. Většina krajů s výjimkou Karlovarského zaznamenala i 
pokles u pozemního stavitelství. Na jihu Moravy činil 31,4 procenta na 1,37 miliardy korun. Za 
celou ČR pozemní stavitelství kleslo o 26,5 procenta na 10,5 miliardy korun. 

Propad inženýrských staveb na jižní Moravě byl nejvyšší v celé ČR. Pokles činil 42,1 procenta 
na 1,68 miliardy korun. Pokles nastal i v dalších pěti krajích, naopak v osmi se projevil růst. Za 
celou ČR se ale inženýrské stavitelství v prvním čtvrtletí snížilo o 7,3 procenta na 14,2 miliardy. 

„Pokles stavební výroby v prvním čtvrtletí je výsledkem nepříznivého počasí a dopadů ekono-
mického útlumu,“ řekl analytik brněnské společnosti Cyrrus Marek Hatlapatka. Na začátku loňské-
ho roku byl sice pokles stavební výroby kvůli krizi také poměrně silný, nicméně byl podle něj ještě 
tlumen vysokou mírou rozestavěných projektů. Nové projekty byly poté v průběhu roku 2009 
značně utlumeny kvůli ekonomické recesi a nedostupnosti financování. „To se v letošním prvním 
kvartále ještě znásobilo nepříznivým počasím, tedy dlouhou zimou,“ podotkl. Předpokládá proto, 
že ve druhém čtvrtletí zůstane u meziročního poklesu. 

Stavbu hrází brzdí neochota lidí prodat půdu 
Výstavbu protipovodňových opatření, 

o kterých se mluví od roku 1997, kdy 
Moravskoslezský kraj postihly záplavy 
s katastrofálními následky, mnohdy 
brzdí neochota samotných lidí. Přede-
vším vlastníků pozemků, kteří většinou 
spekulují, aby co nejvíce na případném 
prodeji vydělali. Někteří zase své po-
zemky nechtějí prodat vůbec. Ročně 
podnik Povodí Odry do výstavby no-
vých protipovodňových opatření inves-
tuje v průměru až 250 milionů korun. 
„Letos plánujeme investice například 
430 milionů korun,“ řekl mluvčí společnosti Čestmír Vlček. Dodal, že některé stavby i roky brzdi-
ly nároky vlastníků pozemků. „Někteří požadovali vysoké částky, jiní chtěli, abychom koupili celý 
pozemek, když jsme potřebovali jen část,“ vyjmenoval důvody průtahů Vlček. 
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Stavebním firmám v Pardubickém kraji klesly tržby o 5,7 % 
Stavebním firmám v první čtvrtině 

letošního roku klesly tržby o 5,7 pro-
centa na 771 milionů korun. Mnohem 
méně se dařilo pozemnímu stavitelství, 
zakázky v tomto segmentu klesly o 
necelou pětinu. Vyplývá to z údajů o 
firmách s 50 a více zaměstnanci, které 
zveřejnil Český statistický úřad v Par-
dubicích. 

„Odhaduji propad 35 procent. Dom-
ky se nestaví, zateplování je zatím v 
tuto chvíli v jednání,“ řekl jednatel 
firmy Elestav z Vysokého Mýta Jin-
dřich Šmöger. 

Méně zakázek se projevuje i v zaměstnanosti. Statistikové sledují v kraji 44 firem, které mezi-
ročně propustily 9,5 procenta pracovníků a na konci prvního čtvrtletí zaměstnávaly 4293 lidí. 
Mzdy ve stavebnictví meziročně vzrostly o 1,7 procenta na 20 184 korun měsíčně. U společností s 
menším počtem lidí mnohdy mzdy nerostly. 

„Je to hodně individuální, záleží, jak kdo má podchycené a nasmlouvané zakázky. Meziročně je 
u nás propad určitě 20 procent. Mzdy jsme nezvyšovali a doufáme, že to ustojíme a nebudeme 
muset propouštět,“ řekl ekonom společnosti SaM silnice a mosty Litomyšl Rostislav Matoš. 

Po Karlovarském a Zlínském kraji byly mzdy ve stavebnictví v Pardubickém kraji nejnižší. V 
celé republice klesla stavební výroba o 5,6 procenta na necelých 26 miliard korun. Největší pokles 
zaznamenal Liberecký kraj, naopak v Praze si stavební firmy o sedm desetin procentního bodu 
polepšily. 

Výrobci betonu Zapa beton loni propadl zisk i tržby 
Čistý zisk přední tuzemské betonářské společnosti Zapa beton se loni propadl o 47 procent na 

238,8 milionu korun. Tržby jí klesly o 29 procent na 2,5 miliardy korun. Rok 2009 nebyl podle 
generálního ředitele firmy Jiřího Pavlici pro stavebnictví jednoduchý. „Jsem proto velmi rád, že i v 
této nelehké situaci se nám podařilo zachovat zaměstnanost a nemuseli jsme přistoupit k propouš-
tění,“ uvedl šéf společnosti ve výroční zprávě. Na konci roku 2009 firma zaměstnávala 531 lidí. 
Vývoj stavebnictví v letošním roce bude podle něj záviset na schopnosti investorů zajistit financo-
vání výstavby infrastruktury včetně peněz z evropských fondů. Výstavba budov prý bude pravdě-
podobně dále zažívat útlum. „Dojde k dalšímu zhoršení platební morálky firem i k růstu druhotné 
platební neschopnosti,“ odhaduje další vývoj ve firmě . 

Mezi největší letošní zakázky podniku patří například dodávky betonu pro výstavbu železniční-
ho koridoru Benešov-Votice, na Moravě má betonem zásobovat výstavbu dálnic D47 a D1. V Pra-
ze se má firma podílet také na výstavbě kancelářské budovy Main Point Karlín. 

Stavební firma Dvořák míří do konkurzu 
Jedna z největších stavebních firem na jihu Čech, tábor-

ská společnost Karel Dvořák, míří do konkurzu. Věřitelé 
schválili návrh insolvenčního správce na prohlášení kon-
kurzu na její majetek. O jeho vyhlášení v nejbližší době 
rozhodne insolvenční soud, řekl ČTK po schůzce věřitelů 
insolvenční správce společnosti František Penz. 

Doposud je evidováno 159 věřitelů s pohledávkami více 
než 297 milionů korun. Lze očekávat, že se přihlásí až 300 
věřitelů s pohledávkami kolem 450 milionů korun, pozna-
menal Penz. Věřitelé se mohou hlásit do konce května. 
Jedním z důvodů úpadku bude zřejmě krize ve stavebnic-
tví. Firma už neměla žádné nové velké zakázky.  

Příčiny úpadku vidí i v několika předcházejících insol-
venčních návrzích. Snažila se je odvrátit, proto dluh vždy 
zaplatila, poznamenal Penz. Na devítimilionovou pohle-
dávku firmy Strabag ale už společnost nedokázala reagovat 
a dlužník se přiklonil k návrhu na insolvenci, vysvětlil. 
Firmě Karel Dvořák přestali v reakci na insolvenční návrhy 
její odběratelé hradit své závazky a začali vyčíslovat sank-
ce. Ztráta za poslední tři měsíce se vyšplhala na 120 milionů korun. Nyní společnost nemá žádnou 
hotovost. Také kvůli tomu nebylo možné přistoupit k reorganizaci, doplnil Penz. 

Ke dni úpadku měla firma Dvořák 41 zaměstnanců, během dubna a května odešli někteří na 
základě dohody s nárokem na tři odstupné platy. V současnosti má 22 zaměstnanců, kteří skončí k 
poslednímu červnu také s nárokem na odstupné. Pracovníkům dluží firma na mzdách a odstupném 
asi sedm milionů, řekl Penz. S vyplacením mezd pomůže úřad práce, uhradí zřejmě polovinu dluž-
né částky. 

Krize si vybírá daň 
V celkem 93 podnicích sledovaných statis-

tickým úřadem pracovalo v prvním čtvrtletí v 
průměru 12 504 lidí, což je o téměř čtvrtinu 
méně než loni. Tento pokles v procentech byl 
nejvyšší v ČR. Naopak v Jihočeském, Plzeň-
ském a Karlovarském kraji počty zaměstnan-
ců stouply.  

Za celou ČR se ale snížily, a to o 7,1 pro-
centa na 100 393. Zaměstnancům ve staveb-
ních podnicích také klesla průměrná mzda, a 
to o 2,8 procenta na 22 691 korun. Přestože 
počet podniků a průměrný evidenční počet 
zaměstnanců řadí Jihomoravský kraj na druhé 
místo za Prahu, průměrná mzda zaměstnance 
byla až šestá nejvyšší v ČR. 

ČR by mohla využít peníze z Fondu solidarity EU 
Premiér Jan Fischer a předseda Evropského 

parlamentu Jerzy Buzek se na návštěvě v 
záplavami postižených oblastech severní Mo-
ravy shodli, že by se česká vláda měla pokusit 
získat na obnovu po povodních prostředky z 
Fondu solidarity EU. Celkové škody po po-
vodních by měly být podle premiéra vyčísleny 
do měsíce. 

MŽP má na protipovodňová opatření 3,5 miliardy korun 
Ministerstvo životního prostředí má k dispo-

zici na protipovodňová opatření v Operačním 
programu Životní prostředí 3,45 miliardy 
korun. Obce mohou o tyto peníze žádat do 30. 
června. 

Senát navrhne snadnější výstavbu vodních děl 
Výstavba energetických sítí a také vodních 

děl by mohla podléhat stejným pravidlům 
jako stavba silnic a dálnic. Senátoři z ODS a 
ČSSD takto navrhli doplnit zákon o urychlení 
výstavby dopravní infrastruktury, aby i vý-
stavba plynovodů, elektrického vedení nebo 
protipovodňové hráze mohly být prohlášeny 
za stavby ve veřejném zájmu. 

Dostavba dálnice D8 bude trvat ještě několik let 
Na dostavbu dálnice D8 přes České středo-

hoří potřebuje Ředitelství silnic a dálnic 
(ŘSD) minimálně 30 měsíců za předpokladu, 
že bude mít k dispozici všechna potřebná 
povolení. Některá mu stále ale chybí. Pavel 
Lány z ŘSD řekl, že povolení scházejí na 
4730 metrů z 16 413 metrů trasy, která je 
posledním nedostavěným úsekem dálnice D8. 
Původní termín dostavby byl konec letošního 
roku. 

Průmyslový palác se dostaví podle Ciglera 
Průmyslový palác v Holešovicích by Praha 

měla dostavět podle návrhu architekta Jakuba 
Ciglera a jeho studia Cigler Marani Architects 
a.s. Návrh počítá s dostavěním shořelého 
křídla paláce podle technologií používaných v 
době jeho stavby, řekl Cigler.  

Konstrukce by tak podle něj měly být nýto-
vané, což se už v dnešní době prakticky nedě-
lá. Aby architekti vyřešili technické potíže 
spojené s nutným dodržením současných no-
rem, spojili se se statickou kanceláří Němec 
Polák, spol. s r.o., dodal Cigler. 
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Opravy regionálních tratí 
Do roku 2013 zmodernizuje Správa želez-

niční dopravní cesty v Pardubickém kraji ně-
kolik regionálních tratí, opraví přejezdy a 
nástupiště. Investice přijde na 1,8 mld. korun. 

Hrozí sesuvy půdy 
Komplikovaná je nadále situace v Morav-

skoslezském kraji, kde mohou přibývat sesuvy 
podmáčené půdy - už jich je přes 30. Nejroz-
sáhlejší pokračuje na svahu Gírová na Jablun-
kovsku, kde zasahuje území 35 hektarů. Nový 
sesuv zaznamenala Karviná-Ráj v zahrádkář-
ské osadě, obytné domy neohrožuje. Na mno-
ha místech se však nyní jedná o demolici zasa-
žených domů. 

Palackého náměstí prošlo rekonstrukcí 
Palackého náměstí v Dobrovici výrazně 

změnilo svůj vzhled. Jeho rekonstrukce trvala 
více než rok a stála 46 milionů korun. Z toho 
92,5 procenta pokryla dotace z Regionálního 
operačního programu.. Úpravy se týkaly 19 
tisíc metrů čtverečních plochy. Jejich cílem 
bylo zlepšit průjezd náměstím, optimálně 
zpřístupnit stávající pozemky a také zvýšit 
kvalitu místa, které mohou občané využívat i 
ke krátkodobému odpočinku. Na náměstí se 
proto rozšířily plochy pro pěší i zeleň a vznik-
la na něm nová fontána. 

Začnou tři dopravní stavby dotované z EU 
V Ostravě a Vendryni na Frýdecko-Místecku 

začnou v červnu a červenci tři významné do-
pravní stavby. Moravskoslezský kraj na ně 
získal z Evropské unie 307 milionů korun. V 
Ostravě se dostaví druhá část mostu v Čes-
kobratrské ulici a začne rekonstrukce silnic a 
mostů u vlakového nádraží ve Svinově. Ven-
dryně se dočká nové silnice a několika křižo-
vatek, které usnadní průjezd obcí. 

Prohnutému mostu hrozí stržení 
Mostu v Kunčičkách u Bašky na Frýdecko-

Místecku, který se prohnul kvůli podemletému 
pilíři, hrozí stržení. Betonový pilíř se natolik 
vychýlil, že poškození mostu přes Ostravici 
bude pravděpodobně nevratné. 

Výstavba domova pro seniory odložena 
Výstavba domova pro seniory v mělnické 

lokalitě Slovany byla zatím odložena. Město 
se nedomluvilo na podmínkách smlouvy s 
firmou Senior park, s níž chtělo budovu pro-
vozovat. Senioři měli za pobyt v komfortním 
centru platit kolem 12 000 korun měsíčně, za 
to by se jim však dostalo poměrně vysokého 
standardu bydlení a péče. 

Začalo ražení 33 km dlouhého železničního tunelu 
Na jihu Rakouska začalo ražení první části 

téměř 33 kilometrů dlouhého železničního 
Koralmského tunelu mezi Štýrskem a Koruta-
ny. Jde o největší stavbu svého druhu v zemi. 
Tunel pod alpským masivem je součástí budo-
vané vysokorychlostní železnice mezi Štýr-
ským Hradcem a Klagenfurtem. Více než 
čtyřhodinová cesta z Vídně do Klagenfurtu by 
se tak měla v budoucnu zkrátit na tři hodiny. 

Nejvyšší správní soud vystavil stop okruhu 
Nejvyšší správní soud (NSS) zrušil část zásad územního rozvoje (ZUR) Prahy, která se týká trasy 

okruhu mezi Ruzyní a Březiněvsí. Návrh podalo šest občanů a městské části Suchdol a Dolní 
Chabry, přes které měla silnice vést. Soud souhlasil s jejich námitkami, že zásady byly v prosinci 
2008 schváleny nezákonně především kvůli špatnému vyhodnocení vlivů stavby na životní prostře-
dí. „Pro nás je to velmi důležité rozhodnutí, které zabraňuje počinu instalovat transevropskou dál-
nici v zastavěné oblasti. V současné době není v územním plánu okruh zakotvený,“ řekl suchdol-
ský starosta Petr Hejl. „Mám z toho jedině radost. Vidím, že konečně v téhle zemi fungují zákony - 
a pro všechny,“ doplnila ho starostka Dolních Chaber Jaroslava Plevová. 

„Zásady soud zrušil kvůli procesním pochybením při jejich přijímání. Jednalo se o zásadní po-
chybení, a to především o chybějící posouzení vlivů zásad na evropsky významnou lokalitu kaňon 
Vltavy u Sedlce a dále v nerespektování připomínek ministerstva životního prostředí,“ řekl předse-
da senátu Jan Passer. Ze zhruba 20 připomínek jich investor nerespektoval téměř polovinu. 

Stavba tuniské Sea World Residence už běží 
V květnu letošního roku se tuniském městě 

Hammamet naplno rozběhla výstavba resi-
denčního turistického komplexu Sea World 
Residence. Akciová společnost PSJ na pobřeží 
Středozemního moře postaví pět samostatných 
objektů s celkovým počtem 542 apartmánů. 
Cena tohoto díla přesáhne 56 milionů eur. Tato 
stavba rozšiřuje seznam aktivit PSJ 
na tuniském trhu a navazuje na úspěšně do-
končený projekt rozšíření přístavu La Gou-
lette. Investorem Sea World Residence je spo-
lečnost M.F.M. Tourism, Hotels and Resorts 
and Developer. Šedesát kilometrů jihovýchodně od hlavního města Tunisu vznikne na ploše takřka 
120 tisíc m2 396 čtyřlůžkových a 146 šestilůžkových apartmánů v pěti samostatných objektech. 
V přízemí jednotlivých domů budou k dispozici komerční prostory. Vybudovaný areál bude dispo-
novat odpovídajícím počtem parkovacích ploch (dle tuniských norem cca 1,5 parkovacího místa na 
jeden apartmán) a jeho součástí budou i bazény a relaxační centra. Celková výměra bytů bude 
představovat 45 200 m2 a komerční prostory zaberou 9565 m2. 

Bytový komplex Tulipa Modřanská rokle je dokončen 
Do objektu tří bytových domů se vstupuje dobře střeže-

nou vrátnicí. Bezpečnosti je zde podřízeno mnohé. Izrael-
ský investor neponechal nic náhodě. Cena bytu se pohy-
buje okolo 60 tisíc Kč/m2. V těsné blízkosti developer 
zamýšlí další obdobnou výstavbu. Nyní se čeká na změnu 
územního plánu. 

Všechny tři bytové domy projektu, který se nachází 
v těsné blízkosti Modřanské rokle v Praze 4, jsou již do-
končeny a desítky obyvatel v něm našly domov. Ze 120 
bytů o velikosti 2+kk až 4+kk má majitele již 72 bytů. 
Součástí všech bytů je balkon, terasa nebo předzahrádka a 
patří k nim také sklepní prostory. „Budování projektu bylo 
zahájeno přibližně před dvěma lety,“ uvedla obchodní 
a marketingová manažerka AFI Europe, Elena Pisotchi. 

Nákupní centrum GALERIE HARFA otevře v listopadu 
Při návštěvě vysočanské O2 Arény nebo při průjezdu ulicí Českomoravská nelze bez povšimnutí 

minout rychle rostoucí skelet nově vznikajícího obchodněadministrativního centra GALERIE 
HARFA, které otevře své brány již v letos v listopadu. Jedná se o nákupní galerii nové generace 
s unikátní atrakcí - veřejně přístupnou stře-
chou se zelení, zábavním parkem, dětským 
hřištěm, ledovou plochou anebo vodními 
prvky a dalšími nevšedními zdroji zábavy pro 
celou rodinu. GALERIE HARFA nabídne 
obchodní a zábavní pronajímatelnou plochu 
41 000 m2 a 20 000 m2 kancelářských prostor. 

„Dokončení hrubé stavby GALERIE HAR-
FA, jediného nového projektu poslední doby, 
vrcholí právě v těchto dnech,“ zdůraznil Tamir Winterstein, generální ředitel C&R Developments, 
s.r.o., společnosti ze skupiny Lighthouse Group, investora stavby. „V následujících měsících bude 
rychlým tempem pokračovat dokončování projektu jak po stavební a technické, tak i po obchodně 
administrativní stránce,“ dodává Tamir Winterstein. 
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Ing .  Mart in 
Koštíř se stal ředi-
telem nově vzniklé-
ho odboru Inovace a 
procesy skupiny 
OKIN GROUP, a.s. 
Doposud působil na 
pozici ředitele od-
boru Obchod, kde 
byl zodpovědný za 
řízení obchodního portfolia a vztahů se zákaz-
níky. Koštíř vystudoval obor energetiky na 
elektrotechnické fakultě ČVUT v Praze. Je 
svobodný a mezi jeho koníčky patří sport 
všeho druhu a auta. 

Šárka Vlasáková 
byla jmenována do 
funkce marketingo-
vé ředitelky společ-
nosti SMA ČR. Bu-
de mít na starosti 
rozvoj marketingo-
vých a mediálních 
aktivit. Vystudovala 
Fakultu sociálních 
věd University Kar-
lovy v Praze. Během 
své předchozí praxe pracovala v letech 1997 – 
2009 ve společnosti Philips jako produkt mar-
ketingová manažerka pro střední a východní 
Evropu v oboru mobilních komunikací, poté 
jako manažerka korporátních komunikací. 

Společnost Saint-Gobain Isover CZ s.r.o. 
vyhlásila již třetí ročník mezinárodní přehlíd-
ky Energy Efficiency Best of Awards 2011. 
Jde o mezinárodní přehlídku energeticky 
úsporných projektů, jejíž třetí ročník byl zahá-
jen v dubnu tohoto roku v celkem patnácti 
evropských zemích. Přihlášení účastníků včet-
ně dodání požadovaných podkladů je možné 
do 31. 10. 2010. 

Společnost Callida spustila novou podobu 
datové základny SCI-data obsahující stavební 
materiály – www.sci-data.cz. Nejpřehlednější 
a nejúplnější databázi využije ročně na 100 
000 zájemců. Z výrobců jsou zastoupeni na-
příklad Best, BETA Olomouc, BRAMAC, 
BRANO, Cembrit CZ, COBRA, Colorbeton, 
HASIL, KM Beta, KNAUF, KORADO, Lin-
dab, Primalex, Promat, RAVAK, Rigips, 
ROCK-WOOL, SAPELI, Schiedel, Schlüter - 
Systems, VELUX, Wienerberger cihlářský 
průmysl atd. 

Mezinárodní konference Facility manage-
ment ve školství. Místo konání: Národní tech-
nická knihovna v Praze (areál ČVUT). Ter-
mín: 3. – 4.  6.  2010. Facility management 
řídí škálu podpůrných služeb počínaje technic-
kou správou majetku až po jednotlivé služby 
studentům, učitelům a školskému personálu. 

Sklo je všudypřítomným prvkem v každém objektu 
Sklo jako součást nábytku, ať už ve formě polic, výplně dveří 

či třeba desky stolu, umožňuje designérům nekonečnou hru se 
světlem a odrazy. Sklo může mít čirou nebo hedvábně matnou 
formu, která ladí s nejmodernějšími trendy. Může však být také 
fazetované, gravírované nebo s pískovaným motivem pro mi-
lovníky rustikálního stylu. Stolní deska ze silného masivního 
skla s perfektně vyleštěnou hranou svou elegancí předčí mnohé 
jiné materiály, přesto nedominuje prostoru, ve kterém se nachá-
zí. Stolní desky by však vždy měly být z tvrzeného skla, aby 
odolaly poškrábání i změnám teplot, pokud na ně například 
pokládáme horké nádoby. „Skleněné výplně dveří jsme si dlou-
ho nedovedli představit jinak než z čirého či žluté-
ho ornamentálního skla. Dnes si můžete nechat udělat dveřní 
výplň z matného skla s čirou fazetovanou hranou nebo gravíro-
vaný či pískovaný originál dle svých představ. Záleží jen na 
fantazii designéra nebo majitele prostoru,“ popisuje další způ-
sob využití skla Lenka Hronová ze společnosti Amirro, která je 
největším výrobcem zrcadel a plochého skla v ČR. 

Nové standardy v oblasti zabezpečovacích systémů 
Siemens uvádí na trh novou verzi zabezpečovacího systému SiPass integrated s označením 

MP2.5 (Marktpakets 2.5). Tento systém pro správu zabezpečovacích zařízení a kontroly vstupu je 
vhodný pro organizace všech velikostí. Aktuální verze SiPass integrated nabízí řadu nových funkcí 
v oblastech identifikace totožnosti, způsobu ovládá-
ní a datové integrace různých bezpečnostních řešení 
(tzv. koncepce interoperability). Samozřejmostí je 
také podpora nejnovějších standardů na poli infor-
mačních technologií. SiPass integrated při identifi-
kaci totožnosti nově podporuje používání několika 
karet jedním uživatelem, který teď současně může 
být příslušníkem několika pracovních skupin. Dále 
je k dispozici pokročilý nástroj pro uživatelské 
zobrazení údajů v systému a zdokonalená funkce 
vyhledávání držitele karty. Do komplexní funkce 
interaktivní tvorby zpráv byla doplněna informace o 
nepoužívaných kartách, tvorba a správa „černé listiny osob“, jednoduché vytvoření zprávy stisknu-
tím pravého tlačítka myši a také jednoduché sledování docházky (funkce Time & Attendance). 

Systém SiPass integrated nyní nabízí i širší možnosti spolupráce s jinými bezpečnostními systé-
my. Bylo například zdokonaleno rozhraní pro připojení digitálního videorekordéru, takže systém 
podporuje stream živého videosignálu z webových kamer. Současně byl do systému integrován 
vícekanálový videopřehrávač. 

Vyspělá stavební fólie 
Westminsterská radnice iniciovala v Paddingtonu v 

západním Londýně výstavbu nového, 
impozantního sportovního centra Little 
Venice. V projektu haly hrají význam-
nou roli tři vysoce funkční membrány 
od DuPont Building Innovations. Jednak 

chrání atraktivní, moderní konstrukci, jednak zvyšují 
tepelnou účinnost budovy. Membrána DuPont™ Ty-
vek® UV Facade byla vyvinuta za použití stejné unikátní technologie, která z produktu DuPont™ 
Tyvek® učinila jedničku na trhu a která při projektování otevřených fasád dává větší volnost a 
jistotu. Ve sportovním centru byla použita k ochraně zdí prodyšně izolovaných proti UV záření (za 
použití technologie Rainscreen) a je instalována za dřevěným obložením Finnforest Thermowood. 
Podle očekávání chrání vyspělá membrána DuPont™ Tyvek® spolehlivě i proti větru, vodě, mezi-
prostorové kondenzaci a úniku vzduchu a současně umožňuje rozptyl par. Je velmi pevná a snadno 
se s ní pracuje. Navíc má za sebou technickou podporu a skvělé zázemí globální společnosti, vyu-
žívající nejnovějších vědeckých poznatků. Fólie DuPont™ Tyvek® UV Facade nese značku kvality 
CE podle normy EN 13859-2 a v průběhu velmi přísných testů prokázala schopnost odolávat UV 
záření po opravdu dlouhou dobu. 
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